

Qalam

Bilangan 115 Syaaban 1379 Februari 1960 60 sen

12 Tahun Penerbitan QALAM

Dengan masuknya bulan Februari tahun 1960 ini maka genaplah usia penerbitan QALAM selama 12 tahun sesudah bukunya yang pertama bernama Sabil di Palestin yang diterbitkan pada bulan Februari 1948.

Selama 12 tahun penerbitan QALAM terus-menerus melangkah dengan banyak mengharungi pahit dan sulitnya di dalam menyelenggarakannya. *Alhamdulillah* hingga hari ini ia terus berjalan. Kemajuan dan kesempurnaannya didapati adalah dengan kerjasama pembaca-pembaca amnya dan anggota pejabat khasnya.

Mudah-mudahan ia akan dapat terus-menerus memberi khidmatnya dan dapatlah hendaknya ia dirakamkan di dalam sejarah sebagai salah satu tenaga yang mengambil bahagian di dalam perkembangan kebangkitan umat - *Āmīn!*

Mahkamah Shar'iyah Singapura

Orang-orang Islam Singapura umumnya sangat bersyukur dengan adanya sebuah mahkamah yang dinamakan Mahkamah Shar'iyah, yang mengurus perkara-perkara nikah kahwin serta cerai dan harus pula dalam perkara mengenai dengan hal-hal wasiat (harta warisan). Mahkamah ini berjalan setahun lamanya dan sekarang, kerajaan telah bercadang pula untuk menambah kuasa mahkamah itu. Sebahagian besar cadangan menambah kuasa mahkamah itu sangat diperkenankan oleh umat Islam, dikecualikan satu perkara, mengenai kuasa Kadi Besar untuk menikahkan orang-orang yang telah ada isteri (orang yang hendak memadukan isterinya).

Sesudah setahun lebih mahkamah itu berjalan di dapati di dalamnya beberapa perkara yang telah menimbulkan sedikit tidak puas hati iaitu tentang penyelenggaraan perkara-perkara mahkamah itu didedahkan kepada am dengan terbitnya siaran-siaran yang meluas di dalam akhbar sehingga di dalam setengah-setengah perkara dirasa memalukan umat Islam. Tetapi *Alhamdulillah* perkara ini telah dapat segera disedari bencananya dan dengannya dari satu ke satu masa dapatlah ia dikawal.

Ada pun sebab-sebab mengapa mahkamah ini sangat dikehendaki oleh umat Islam dahulunya ialah perkara-perkara banyaknya perceraian dan perkara-perkara kecuaiannya kadi-kadi di dalam perkara mengenai nikah kahwin dan cerai. Umat Islam di Singapura berasa sangat dukacita dalam hal banyak bercerai ini. Demikian juga di dalam bandar-bandar yang besar di Persekutuan perceraian itu merebak.

Untuk mengurangkan perceraian ini maka adakah dengan adanya mahkamah Shar'iyah itu akan terjamin kurangnya sesuatu perceraian? Perkara inilah mesti diselidiki lebih dahulu. Adanya Mahkamah Shar'iyah ini maka bermaknalah pengaduan-pengaduan akan diterima dan perkara mereka akan diadili oleh mahkamah yang mempunyai kuasa-kuasa untuk menjatuhkan sesuatu hukuman yang wajib ditaati.

Dengan membicarakan dan dengan menjatuhkan hukuman terus begitu sahaja, tidaklah masalah perceraian itu akan dapat dikurangkan. Bagi menyelenggarakan soal ini mustahak mahkamah itu mengadakan suatu lajnah atau sebuah badan yang boleh dinamakan Badan Penasihat Perceraian. Sebelum orang-orang yang bergaduh atau hendak bercerai suami isteri mengadu ke mahkamah, maka hendaklah ia terlebih dahulu pergi ke sini.

Pegawai-pegawai di sini hendaklah menyelidik, kemudian memberi nasihat dengan berikhtiyar sedapat-dapatnya supaya jangan terjadi perceraian di antara mereka. Segala penyiasatan hendaklah direkodkan supaya nanti apabila terpaksa dibawa kepada perbicaraan Mahkamah Shar'iyah, hakim mahkamah itu telah